
Folketingets Kommunaludvalg har den 3. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 41 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 41:
"Ministeren bedes kommentere oplysningen i Jyllandspostens artikel fra 1/12-
10 ”Skatteministeriet sender aben videre” om, at 59 ud af 60 kommuner har 
oplyst, at det er SKATs medarbejdere, der reelt foretager loftsberegningen. 
Herunder hvordan det kan forklares, hvordan mere end 98 pct. af landets 
kommuner samstemmende kan sige, at det er SKAT, der beregner loftet, hvis 
tilfældet er, at loftet beregnes af kommunerne?"

Svar:
Skatteministeriet har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

”Jyllands-Postens artikel bygger på den undersøgelse, som firmaet Rafn & 
søn har foretaget i september 2010 og sendt til Folketingets Skatteudvalg 
(SAU 2009-10, alm. del, bilag 283).

Skatteministeren har kommenteret undersøgelsen i svaret på Skatteudvalgets 
spørgsmål 23 af 13. oktober 2010 (SAU 2010-11, alm. del, svar på spørgsmål 
23). Heraf fremgår følgende: ”Rafn og Søn ApS stiller på ny spørgsmål til 
kompetenceforholdene og ressortfordelingen i forhold til afgørelser truffet i 
medfør af den kommunale ejendomsskattelov. Jeg har svaret på dette 
spørgsmål i svarene på henholdsvis spørgsmål 335 og 605. Det er kommu-
nerne, der foretager ansættelser af kommunal ejendomsskat, dækningsafgift 
mv. (…)”

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Søren H. Thomsen
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